
 

 Zápis 
 

z 6. zasedání Akademického senátu VŠCHT Praha, dne 16. 6. 2020 
 

Přítomno dle prezenční listiny: 18 
 
Omluveni: doc. Stráská, Ing. Staf, Ing. Aubrecht, doc. Kouřil, Ing. Kovář, Ing. Nováková 
Hosté:   prof. Kotrba, prof. Jahoda, Mgr. Kinzlová, prof. Matějka, prof. Vojtěch, Ing. Chválná, Ing. 
Algerová, Ing. Kavalcová 
 
 

Program zasedání Akademického senátu konaného dne 16. 6. 2020 
1. Výroční zpráva o činnosti 

2. Výroční zpráva o hospodaření 

3. Různé 

a) E-learning, zveřejňování studijních materiálů 

b) Kurzy pedagogické dovednosti 

c) Informace z kolegia rektora 

 

Program jednání schválen (hlasování pro-proti-zdržel  18  – 0 – 0) 

 

Ad 1. Výroční zpráva o činnosti 

V prvním čtení projednal AS zprávu na minulém zasedání. Připomínky byly zapracovány. Dále per-

rollam projednala vědecká rada. 

 

Usnesení: AS schvaluje Výroční zprávu o činnosti za rok 2019. 

Hlasování: 18– 0 – 0 

 

Ad 2. Výroční zpráva o hospodaření 

V prvním čtení projednal AS zprávu na minulém zasedání. Od té doby již nepřišly žádné připomínky. 

 

Usnesení: AS schvaluje Výroční zprávu o hospodaření za rok 2019 

Hlasování: 18 – 0 – 0 

 

 

Ad 3. Různé 

a) E-learning, zveřejňování studijních materiálů 

Ing. Med informoval AS o průzkumu studentů na téma vyučování on-line. Ocenil snahu umísťovat 

materiály v portálu e-learning, nicméně řada materiálů vytvořených v období on-line výuky 

v souvislosti s Covidem 19 v tomto prostředí chybí. Navíc materiály obecně nejsou přístupné všem 

studentům VŠCHT Praha ani zaměstnancům. Navrhuje využívat e-learning jako jediný portál 

s přístupem pro všechny osoby s loginem @vscht.cz. 



Rektor podpořil volný přístup výukových materiálů pro všechny v rámci VŠCHT, nikoli pro širokou 

veřejnost. Prof. Jahoda doplnil informace o aktuálním stavu e-learningu. Uvedl, že snaha o sjednocení 

dlouhodobě trvá a že za výukové materiály odpovídají jednotlivé ústavy. 

V následné diskusi byla vyjádřena podpora tomuto návrhu, nicméně senátoři rovněž upozornili na 

řadu problémů, které by bylo potřeba v souvislosti se zpřístupněním materiálů vyřešit. Panuje obava 

ze zneužití prezentací zejména způsobem, kdy není ani uvedeno jméno přednášejícího a prezentace 

je přivlastněna jinou osobou/organizací. Byly uvedené příklady tohoto plagiátorství. Tyto případy je 

potřeba řešit s právním oddělením. V některých případech nelze materiály zveřejnit, neboť obsahují 

citlivé informace. Pro takové účely by utajení mělo být zachováno. 

 

Usnesení: AS vyzývá vedení školy, aby podpořilo zpřístupňování elektronických studijních materiálů 

prostřednictvím portálu e-learning pro studenty a zaměstnance VŠCHT Praha a vytvořilo k tomu 

technické podmínky.  

Hlasování: 18 – 0 – 0 

 

 

b) Kurzy pedagogické dovednosti 

Doc. Lipovová se podělila o pozitivní zkušenost s kurzem pedagogických dovedností, který je 

primárně určený pro doktorandy, ale byl by v upravené formě a rozsahu vhodný i pro pedagogické 

pracovníky.  Doc. Jahoda vyjádřil podporu těmto kurzům a vyjádřil ochotu pořádat podobné kurzy 

cílené na pedagogy. 

 

c) Informace z kolegia rektora 

 

- rozpočet byl postoupen správní radě, která k němu neměla připomínky, je tedy platný  

- povinné indexy budou zrušeny od nového školního roku, k dispozici budou dobrovolné indexy. 

Legislativně bude upraveno ve Studijním a zkušebním řádu. 

- k 31. 5. 2020 byly ukončeny slevy na ubytování na kolejích. 

- od 1.6. 2020 otevřen klub Carbon 

- akce v Běstvině probíhají normálně 

- informace o možném založení společnosti na podporu komerční činnosti VŠCHT Praha  

- probíhá příprava podkladů pro HR Award 

- byly představeny možnosti využívání OKbase, nového personálního systému. Na podzim proběhne 

školení. V souvislosti s Okbase předseda senátu seznámil přítomné s žádostí AS FCHI směřovanou na 

AS VŠCHT Praha „AS FCHI je překvapen informací, že nový personální systém OKBase neobsahuje 

původně požadovanou možnost oběhu elektronických dokumentů. AS FCHI žádá AS VŠCHT, aby toto 

prozkoumal a zjistil, proč k tomu došlo a ev. kdo je za to zodpovědný.“ AS VŠCHT Praha se seznámí 

s možnostmi Okbase a se zadávací dokumentací při jeho nákupu na jednom z příštích zasedání. 

 

 

Příští zasedání AS bude koncem srpna či začátkem září 2020 

 

   Zapsala: Ing. Iva Pospíšilová                             Za správnost: prof. Ing. Radek Cibulka, Ph.D. 
 
 
 
 



 


